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На един час
път с кола са
най-добрите
спа центрове
– родопските

Владо Зомбори:
За мен Пловдив
е Марица – като

дете често се
къпех в нея

и ловях жаби
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Кметът Костадин Димитров:

� XXXIV стр.

� На XXXII стр.

� На II и III стр.

� На XL стр.

Иде краят на
хартиените

услуги,
общината

минава
онлайн Реставрираната

Източна порта
на Филипопол� На VI стр.
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Кметът
Костадин

Димитров: Археологически парк
леза “Модър - Царевец”, за да
имат шофьорите алтернатива.
Работи се по “Кукленско шосе”,
за да може в началото на учеб-
ната година да бъде отворен и
този булевард. Бетонният мост
беше съборен възможно най-
късно - на 28 юни, за да няма
сътресение по улиците.

- Жителите на кв. “Кючук
Париж” не вярват, че до Ко-
леда ще бъде построен нови-
ят мост, както им обещаха.
Какво ще им отговорите?

- Напълно е възможно до Ко-
леда да бъде изграден, като на-
блюдавам темповете. Пак ка-
звам, това е строеж на НКЖИ,
но аз не спирам да се чувам
през 3-4 дни сръководителя на
обекта Николай Иванов.

Повечето строежи, които са
общински, вървят ритмично. От-
ворихме ул. “Георги Странски”
максимално бързо.

С район “Централен” пуснах-
ме отсечка от бул. “Васил Апри-
лов” за 40 дни, след като бе
подменен водопроводът и поло-
жен нов асфалт. Там, където
сме възложители, се справяме
навреме.

- Отворихте подлеза “Модър
- Царевец”, но до кръстови-
щето с бул. “Хаджи Димитър”.
Какво става с частта от ул.
“Царевец”?

- Когато станах кмет, устано-
вих, че отделните изпълнители,
които работеха по “Модър - Ца-
ревец” не говореха помежду си.
Това забавяше работата по
приключване на този важен
обект. Имаше доста неуредици.

С няколко срещи
координираме така,
че да бъде завършен и
пуснат в експлоатация

Ще продължа да изисквам да
се работи максимално бързо по
разширението на ул. “Царевец”
до бул. “Свобода”.

- Вече има директна транс-
портна връзка между райони-
те “Западен” и “Южен”. Тя от-
не цели 15 години. Толкова
ли ще трябва да чакат плов-
дивчани и за следващата път-
на връзка - между “Южен” и
“Тракия”?

- За нея имаме готов проект.
Тази връзка е от особена важ-
ност, защото ще съкрати пътя
от район “Южен” до околовръст-
ното на “Тракия”. Цялото съоръ-
жение е 1,2 км, като мостът е
540 м. В момента трябва да се
препроектират връзките с“Ас е-
новградско шосе”, откъдето ще
мине трасето.

Активно се работи по този
проект. Той ще даде директен
излаз от Хирургиите на “Пещер-
ско шосе” през район “Южен” и
“Тракия”. Когато говорим обаче
за такъв голям проект, трябва
да търсим държавно финансира-
не.

Затова гледаме възможно
най-бързо да определим каква
ще е количествено-стойностна-
та сметка.

- Как бихте определили пър-
вата година от своя мандат
като кмет на Пловдив, г-н Ди-
митров?

- Като динамична. Започна с
много наследени проблеми, кои-
то решаваме в движение. Зава-
рихме текущи задачи, които съ-
що трябваше да се придвижват
бързо. Хубавото е, че държава-
та осигури на Пловдив над 100
млн. лева. Те са за стадионите
“Христо Ботев” и “Локомотив”,
за преустройството на кино
“Космос”, за втория етап от раз-
ширението на “Голямоконарско
шосе”, както и за улиците “Сла-
вянка”, “Ген. Колев”.

По тези обекти са
проведени обществени
поръчки и се работи

сизключение на стадион “Хри-
сто Ботев”, където се прави пре-
проектиране, и очакваме през
октомври да стартира поръчка-
та.

- Какво още има там да се
прави, след като над 50 ми-
лиона дотук се вложиха?

- Стадионът е направен и се
ползва, но има да се довършват
помещения, вграждане на апа-
ратури, екрани. УЕФА е спусна-
ла редица изисквания, за да да-
де IV категория на съоръжение-
то. В контакт сме с БФС и при-
веждаме стадиона във вид, за
да приема международни фут-
болни срещи.

- Тревата на терена, която
изсъхна, не влиза в тази об-
ществена поръчка.

- През ден ми пращат снимки.
Подменена е доста голяма ква-
дратура снови чимове. Така че
мачът България - Северна Ир-
ландия ще се играе на 8 сеп-
тември на стадион “Христо Бо-
тев”.

- Какви други обекти извън
споменатите възнамерявате
да построите?

- Още докато бях кмет на
район “Тракия”, запазих терен
за изграждане на нова матема-
тическа гимназия. Вече е подго-
твена обществената поръчка за
избор на изпълнител. Крайно
време е това учебно заведение

да има собствена сграда. Въз-
питаниците му прославят Плов-
див и страната на международ-
ни олимпиади. Те са наша гор-
дост и сме длъжни да им по-
строим училище.

По програмата
за образователна
инфраструктура
движим строежа на
още едно училище

- “Княз Александър Първи”, не
спираме да строим нови детски
градини и ясли. През септември
предстои да бъде отворена
детска градина “Каменица”.

Кандидатстваме по всички
възможни програми за финанси-
ране и очакваме успешен ре-
зултат.

- Обикновено всеки новоиз-
бран кмет довършва обекти

на своя предшественик. Как-
ви трудности срещате с при-
ключването на заварените
строежи?

- Още в началото поех анга-
жимент да въведа етапност на
ремонтите. Когато се започне
една улица, трябва да има ал-
тернативен вариант, по който
трафикът да минава.

Район “Южен” е целият в ре-
монти, които не са само общин-
ски. Пробивът под гарата е
обект на НКЖИ, бетонният
мост, който беше съборен, за
да бъде построен нов, по-висок,
също е на БДЖ. Южният обхо-
ден колектор е обект на ВиК.

Всички те задръстват “Южен”
- нашата роля е да комуникира-
ме сотделните изпълнители, за
да има етапност в изграждане-
то. Така успяхме да пуснем под-

РАДКО ПАУНОВ

� До края на годината
започваме югоизточния
обход от “Ягодовско” до
“Асеновградско шосе”
� Практиката ми от
времето, когато бях кмет
на “Тракия”, да се виждам
с хората, не е прекъсвала
� Отбелязахме много
подобаващо 10 години
от обявяването на
Пловдив за европейска
столица на културата

Костадин Димитров е кмет на Пловдив първи мандат. Преди
това в продължение на 12 г. управляваше район “Тракия”.

Завършил е математика в ПУ “Паисий Хилендарски”. Вице-
президент е на Българската федерация по таекуондо ITF,
дългогодишен треньор и спортист. Семеен, с две дъщери.
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до открития наскоро
тракийски храм ще е
най-новата
атракция

- Околовръстното шосе на
Пловдив е болна тема. Задръ-
стванията там са постоянни.
Какво правите за разшире-
нието му?

- Околовръстното шосе е ре-
публикански път и е в прерога-
тивите на АПИ. А иначе за но-
вия път от “Скобелева майка”
до “Асеновградско шосе” имаме
избран изпълнител, осигурено е
и финансиране.

Голямото ни желание
е до края на годината
да започне изграждане
на трасето

Това е така нареченият югоиз-
точен обход на Пловдив, за
който държавата отпусна сред-
ства.

- Какво ви се иска да на-
правите за Пловдив, имате
още 3 години напред?

- Река Марица е много важ-
на. Трябва да я приобщим към
градския живот. Няма как да
не се види, че коритото го по-
чистваме - не беше пипано от
2011 г. Някъде са оставени
дървета за птиците, но успява-
ме да изпълняваме този анга-
жимент.

Според мен трябва да се на-
блегне на ремонта на бул. “Ма-
рица-север”. Там трябва да се
изградят зони, които да са близо
до реката. Така ще се оформят
места за спорт, за разходка, за
почивка. Проведохме няколко
срещи с архитекти. Направихме
и конкурс за развитието на река
Марица. Мисля, че подобни на-

чинания са добри, макар пове-
чето идеи да са трудноприложи-
ми. Но това е начин пък да чуем
повече мнения.

- Кога ще има нов мост над
Марица, за който се говори от
няколко мандата?

- Съществуващият идеен
проект предвижда много дълги
греди, които според строителни
инженери не са много удачни.

Идеята за мост над
Марица остава, но
е нужен нов проект,

за да бъде наистина модерно
съоръжение, което да свърже
булевардите “Копривщица” и
“България”. Необходимо е тако-
ва съоръжение, което да раз-
върже трафика в тази част на
града. Но основното, което мо-
же да отпуши движението, е
околовръстният път и там сме
насочили много усилия.

- В Пловдив, както казват -
където копнеш, излиза ар-
хеология. Последно бяхте на
Голямата могила, където бе
открит тракийски храм от III
век. Какви са вижданията ви
за този обект?

- Финансираме с 600 хил. ле-
ва тази година археологически-
те проучвания в града. По този
начин подпомагаме разкрива-
нето на неговите антични бо-
гатства. Появи се идея храмът
от Голямата могила да бъде ек-
спониран. Първо трябва да се
направи път до него. Предвиж-
даме там да се изгради архео-
логически парк с атракциони.

Засега е идея, но гледаме се-
риозно на нея и ще проучим
възможностите за нейното реа-
лизиране. Там има държавен
терен, където трябва да се сме-
ни собствеността, преди да се
пристъпи към експониране на
място.

- Продължавате ли да оби-
каляте града с велосипед,
както правихте като районен
кмет?

- Не само с велосипед. В не-
прекъсната комуникация съм с
хората.

При всяка свободна
минута гледам да
съм на обектите,
които се строят
Често се случва да се появя

и да попитам хората какъв им е
проблемът. Непрекъснато ка-
звам на районните кметове да
го правят. Вече не мога да оби-

калям навсякъде. Те трябва да
полагат тези усилия, за да об-
щуват с гражданите. Но прак-
тиката ми от времето, когато
бях кмет на “Тракия” да се
виждам с хората, не е прекъс-
вала.

- Какво ви казват при таки-
ва случайни срещи?

- Поставят различни пробле-
ми. Например тракийци все ми
повтарят, че им липсвам. Жени
от кв. “Изгрев” наскоро ми се
оплакаха, че непрекъснато се
изхвърлят отпадъци около съ-
довете за смет. А там не сме
престанали да чистим.

- Намирате ли време за кул-
турни събития?

- Гледам при всяка възмож-
ност да бъда. Голямо преживя-
ване имах на откриването на
Opera Open, когато пя светов-
ноизвестното сопрано Аида Га-
рифулина.

Уважавам усилията на всички
пловдивски творци. Подпомага-
ме ремонта на сградата на
Певческото дружество “Ангел
Букорещлиев”, на практика
през зимата нямаше къде да
репетират.

Много подобаващо отбеля-
захме 10 г. от обявяването на
Пловдив за европейска столица
на културата. Градът е наситен
със събития.

- За пореден път Пловдив е
в центъра на честванията по
случай 139 г. от Съединение-
то. Какво искате да кажете
на пловдивчани?

- Да се гордеят, че са жители
на този великолепен град. На-
времето нашите предци са жер-
твали благата си в името на Съ-
единението. Пловдив е уника-
лен с модела си на етническа
толерантност и съжителство на
различни вери и култури.

Улица “Георги Странски” е възлова за район “Източен”. Тя бе
от първите обекти, които кметът Костадин Димитров откри.

Кметът Димитров
продължава да се

разхожда из града
и да се среща с

хората, за да знае
какво ги вълнува.

Това му остана
“запазена марка”
от кметуването в
район “Тракия”.
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ЕСТАРТ ПЛОВДИВ

- Г-н Бюканан, КТИ сключи 
споразумение за партньорство 
с KT&G, един от най-големите 
производители на цигари в света. 
Кое надделя, за да бъдете избрани 
като партньор?

- От създаването си КТИ успя да из-
гради репутация на един от най-дина-
мично развиващите се независими 
тютюневи производители в Европа. 
Мисля, че през трите години, в 
които преговаряхме с корейската 
компания, те оцениха нашите силни 
страни, които ни утвърдиха като 
партньор. Това са 

��� 150 ������ �	���
�� 
в производството на тютюневи из-

делия, първокласни производствени 
мощности на световно ниво и гло-
бални марки със силно присъствие 
на четири континента, включително в 
Европа. Дългите разговори ни позво-
лиха да развием силна връзка между 
двете компании по отношение на 
търговските ни цели и хората, които 
да ги изпълнят. Очакваме това взаи-
модействие да укрепи пазарните ни 
позиции. Бизнес моделът, който из-
граждаме, ще ни позволи да разра-
ботим продуктово портфолио, което 
да отговаря не само на стандартите 
на KT&G, но и на високите изисква-
ния на европейските клиенти.

- Кое е най-важното във вашия 

“KT Интернешънъл” 
става ексклузивен 
производител за Европа 
на марките на корейския 
тютюнев гигант KT&G

Това 
партньорство е 

признание за експертизата 
и капацитета на България в 

производството на 
тютюневи изделия, казва 
търговският директор на 

“КТ Интернешънъл” 
Стюарт Бюканан

Българската компания 
за производство на тютю-
неви изделия “КТ Ин-
тернешънъл” (KTИ) става 
ексклузивен представител 
на корейския тютюнев 
гигант KT&G за Европа. 
Лицензът е за производ-
ство и дистрибуция на 
продуктите на фирмата.

Споразумението между 
двата тютюневи гиганта 
предвижда изключителни 
права за производство 
и търговия на продукти-
те на KT&G в ЕС за три 
години. Двете компании 
вече са начертали ясен 
бизнес план за навлизане 
на европейските пазари, 
включително и чрез една 
от най-продаваните марки на KT&G в суперслим сегмента.

KT&G е водещият производител на цигари в Южна Корея и пети в света по обем на продажбите, 
достигащи 4 млрд. евро.

КТИ е независим европейски производител на тютюневи изделия с централа в Пловдив. Компани-
ята, която оперира съгласно всички стандарти и регулации на Европейския съюз, разполага с пър-
вокласни производствени мощности от световна класа. През годините дружеството успя да изгради 
репутация като един  от най-динамично развиващите се участници на световния тютюнев пазар. Мо-
дерната фабрика, построена през 2014 г., гарантира световно качество на продуктите. Дружеството 
е наследник на 150-годишна традиция и продава в 70 страни на 4 континента. 

бизнес? Какъв е стратегическият 
потенциал на КТИ и ключът към 
нейния успех?

- Корпоративната репутация, 
екипът от професионалисти и произ-
водствените мощности на световно 
ниво - те отключват формулата за 
успеха не само на КТИ, но и на всеки 
световен лидер в своята област.

Ако трябва да степенувам, на 
първо място поставям репутацията. 
Когато започнахме нашата междуна-
родна експанзия, бяхме непозната 
компания и ни беше много трудно да 
намерим вносители и дистрибутори 

на стратегически пазари. 
Затова в първите държави, в 

които стъпихме - Испания, Франция 
и Чехия, поехме ангажимент да 
предоставяме ниво на обслужване, 
адекватно на това от големите мулти-
национални компании. 

Спазвайки тези стандарти, сега 
работим с някои от най-добрите парт-
ньори в света като KT&G. Добрата 
новина за нашето бизнес развитие 
е, че все по-често сме първият избор 
за контакт на глобалните компании 
като надежден и доверен партньор.
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Тя включва постоянна провер-

ка и верификация 
на нашата база от 
доставчици, осигу-
ряване здравето и 
безопасността на 
нашите служители, 
както и стратегия за 
устойчиво развитие и 
опазване на околната 
среда. Част от този 
ангажимент е пуска-
нето в експлоатация 
и на 5-мегаватова 
фотоволтаична слън-
чева централа, която 
покрива над 40% от 

собствените ни енергийни нужди.
От вътрешните правила за работа 

в дружеството, през партньорства-
та, които сключваме, развитието на 
кадрите, през инвестиционната ни 
стратегия до качеството на услугите 
и продуктите, които предлагаме – 
всичко това е част от репутацията, 
която печели клиенти и контрагенти 
от световно ниво.

- Разкажете за историята на КТИ 
и развитието на компанията през 
последните години?

- Корените на компанията могат 
да се проследят от 1872 г., когато е 
създадена първата българска мани-
фактура за производство на тютюн в 
Пловдив. 

KTИ е основана през 2008 г. след 
разпадането на държавния тютюнев 
монопол. Оттогава датират и първите 
ни марки на българския пазар. Може 
да се каже, че започнахме с “ле-
тящ старт” – взехме бързо над 10% 
пазарен дял в конкуренция с всички 
мултинационални компании.

Второто ни знаково събитие беше 
през 2014 г., когато 

���	��� ������ �� ���	���
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и започнахме нашата глобална 

експанзия. 
Така за няколко години успяхме 

да изградим репутация на търсен и 
доверен производител в Европа и в 
целия свят. Това е факт, с който се 
гордеем. Показахме, че една компа-
ния с 99% български персонал може 
да се конкурира с най-добрите  в све-
та. За мен е гордост, че даваме шанс 
за развитие на български специали-
сти на световната сцена. При малки-
те обеми на родния пазар те рядко 
имат възможност да покажат на как-
во са способни. Сега имат шанс да 
покорят целия свят - доказателство 
за отличната им квалификация. 
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ЕСТАРТ ПЛОВДИВ

ВАНЯ ДРАГАНОВА

Нова технология в премахва-
нето на графитите прилагат в 
общинското предприятие “Чис-
тота”. Тя не само почиства, а и 
осигурява защита срещу нови 
драсканици. А това е важно, за-
щото любимо място на почитате-
лите на рисуването със спрейове 
са емблемите на Пловдив – хъл-
мовете. Скалите на Сахат тепе 
над театъра например от години 
биваха нашарвани отново часове 
след почистването им. 

“Преди само премахвахме гра-
фитите с пясъкоструйка, а сега 
прилагаме и нанотехнология, 
при която фини частици навлизат 
в повърхността и не позволяват 
повторно навлизане на боя в 
порите є. Това гарантира траен 
ефект – 

��������	
�� 

� 2 
���� 

и 10 цикъла на бързо почистване 
само с вода”, обяснява дирек-
торът на “Чистота” Десислава 
Георгиева. 

Методът с наночастиците беше 
тестван за първи път в началото 
на юли, но тъй като графитърите 
не спят, скоро се наложи да се 
изпробва дали наистина нови 
драсканици се чистят само с 
вода, както обещава произво-
дителят. “Справихме се за 10 
минути по този екологичен начин 
– единствено с водна струя”, 
доволна е Георгиева. 

В предприятието планират да 
оборудват още един автомобил 
с паро- или водоструйка, за да се 
справят по-бързо с нашарените 
със спрей места в града. Битката 
с графитите се води упорито от 
2012 г. и сега за първи път “Чисто-
та” взима надмощие.

“Искаме Пловдив да е още по-
чист и красив”, казва Десислава 
Георгиева и изброява новостите в 
стила на работа, откакто е поела 
предприятието. 

Проблемът с мръсния въздух 
на Пловдив е добре известен, 
затова и от тази година отново е 
въведено 

Чистят графитите 
по нанотехнология, 
която предпазва от 
нови драсканици

Всички 
стари паркове 
трябва да са 
с изградени 

поливни 
системи 
до края 

на мандата

����
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“Улиците са много по-чисти, ко-

гато се прилага този начин. Про-
дължава и машинното миене, 
подменихме дюзите и струите 
вече са доста по-силни, но наши 
работници минават по график и 
с маркучи”, казва шефката на 
“Чистота”. В предприятието е 
възстановен вътрешният контрол 
на качеството и се следи дали се 
спазват графиците: централните 
улици от т. нар. първа категория 
да се метат и мият ежедневно, 
от втора – 3 пъти седмично, а 
най-малките – веднъж. Мете се 
не само ръчно, защото в “Чис-
тота” са налични малки машини 
за целта, те обаче се използват 
основно по велоалеите и по 
равните тротоари – там, където 
плочките са разместени от про-
раслите корени на дърветата, те 
са неприложими. 

Инспекторите проверяват и 
дали при изпразването на каза-
ните се събира и боклукът около 
тях. А около съдовете, особено 
през лятото, когато масово се 
правят ремонти, често се намират 
стари мебели, ненужен вече фа-
янс и всякакви остатъци от стро-
ителни дейности. В продължение 
на години “Чистота” публикуваше 
всяка седмица график къде и 
кога хората могат да изхвърлят 
този тип едрогабаритни отпадъци, 
без да бъдат санкционирани. “За 

съжаление обаче, той не се спаз-
ваше. Минаваме, разчистваме и 
само след няколко часa отново 
има камари. А ние нямаме нито 
толкова човешки ресурс, нито 
такова количества техника, че да 
можем да си позволим да мина-
ваме непрекъснато през едни и 
същи места.  Затова и се отказа-
хме от този вариант и призовава-
ме пловдивчани 
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Те са шест – по една във всеки 

район, предаването нe струва 
нищо. Единственото, което тряб-
ва да си осигурят, е транспорт”, 
описва Георгиева. В “Чистота” от-
читат известен интерес към пло-
щадките от правещите ремонти, 
надяват се той да се засили, но 
текат и проверки и засечените на-
рушители се глобяват. “Мястото 
на едрогабаритните отпадъци не 
е около казаните. Затова и плани-
раме да закупим още сметовози, 
самосвали и челни товарачи, 
за да улесним събирането им”, 
обобщава ръководителката.

“Чистота” работи в тясно 
взаимодействие с друго общин-
ско предприятие – “Градини и 
паркове”. Основен приоритет 
на новото му ръководство е да 
бъдат изградени автоматизирани 

поливни сис-
теми в старите 
паркове. Това 
вече се случи 
в обновената 
преди десе-
тина години 
Цар-Симеоно-
ва и откри-
тата през 
тази пролет 
след основна 
реконструк-
ция Градска 
градина. 

“Те изглеж-
дат като рай-
ски кътчета, 
но няма как 
това да се 
постигне с 

поливане на ръка, затова поет-
апно ще изграждаме системи за 
напояване и в другите паркове и 
така ще им вдъхнем нов живот”, 
коментира шефът на “Градини и 
паркове” Антон Георгиев. Такива 
зелени пространствa има във 
всичките 6 района на Пловдив. 
В някои от тях е имало поливни 
системи, които вече не работят, 
и в момента се проучва възмож-
ността да бъдат възстановени. 
Пример за това е зелената площ 
зад мола до Братската могила. 
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и според Антон Георгиев до края 
на мандата на местната власт те 
може да бъдат реконструирани – 
с поливни системи и обновяване 
на растителността, която после 
лесно да се поддържа. “Добър 
пример е парк “Кронщад” в 
район “Южен” – там поливната 
система беше възстановена със 
средства на кметството. Сега е 
наш ред – ще подменим расти-
телността и ще покажем какъв е 
ефектът, когато се полива автома-
тично”, казва Георгиев.  

В грижата за зеленината се 
налагат и други новости - клима-
тични промени и замърсяването 
на въздуха от твърде многото 
автомобили увреждат някои дър-
весни видове. “Дърветата от типа 
явор и бреза, смятани доскоро 
за подходящи за атмосферните 
условия в Пловдив, в последните 
10 години не се развиват добре 
и започват да загиват. Не са 
устойчиви на ниската атмосферна 
влажност и газовете в атмосфе-
рата. Затова 
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защото добре се приспособя-
ват към все по-топлото време в 
Пловдив”, дава пример шефът на 
предприятието.

Но храстите и цветята са по-
издръжливи, затова и розите 
по мантинелите на възловите 
булеварди остават като красива 
визитна картичка на Пловдив.
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ЕСТАРТ ПЛОВДИВ

ВАНЯ ДРАГАНОВА

“Много работодатели се стра-
хуват да наемат хора с увреж-
дания, но ние също можем да 
бъдем пълноценни. Социалното 
предприятие на община Плов-
див го доказва. Ние работим и 
сме доволни, че сме полезни 
за обществото и имаме някаква 
сигурност”, казва 62-годишната 
шивачка Мария Зехтинска. Тя е в 
Социалното предприятие на хора 
с увреждания от самото му откри-
ване през октомври 2018 г. 

В него има цех за керамика и 
порцелан, ателие за играчки от 
стъкло и шивашка работилница. 
Там се трудят 28 души. Някои са 
на 4 часа, защото здравословно-
то им състояние не предполага 
пълен работен ден.

47-годишният Ивайло Янков, 
преди здравословните му пробле-
ми да се задълбочат, имал добра 
кариера – бил външнотърговски 
агент в голяма пловдивска фир-
ма, офис асистент, занимавал се 
с подготовка за принтиране върху 
тениски. “Здравето ми обаче 
се влоши, получих документ от 
ТЕЛК за намалена трудоспособ-
ност. Стана много трудно, почти 
невъзможно да си намеря подхо-
дяща работа. Но накрая 
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и от 4 години съм в цеха за ке-
рамика и порцелан. Тук наме-
рих спокойствие, признание и 
удовлетвореност от работата и 

от контакта с колегите, които са 
хора с различни здравословни 
проблеми като мен”, споделя 
той. 

Подобен е разказът на 50-го-
дишната му колежка Блага 
Петкова: “Трудно се намира 
работа, когато имаш удостовере-
ние от ТЕЛК. Но тук се чувствам 
спокойна и сигурна. Научих се 
да върша много неща, 
които дори не съм 
предполагала, че 
мога да правя”.

37-годишната 
Руска Симеоно-
ва е в стъкло-
дувното ателие 
от 4 години. 
“Първите 6 ме-
сеца бяха голя-
мо предизвика-
телство за мен, 
докато навляза в 
същността на този 
необикновен зана-
ят. Но после заобичах 
стъклото и всеки ден идвам 
на работа с огромно желание и 
усмивка. Работила съм 15 годи-
ни и преди, но тук се чувствам 
на мястото си и зная, че е много 
хубаво да харесваш работата 
си. Преди да попадна тук, една 
години търсих работа без резул-
тат. Вече се чувствам сигурна. 
Щастлива съм, че работя, защото 
повечето хора с увреждания си 
стоят вкъщи, а 
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и не тежа на моето семейство”, 
твърди майсторката на играчки от 
стъкло.

Социалното предприятие за 
хора с увреждания е създадено 
през 2018 г. с проект по програма 
“Развитие на човешките ресур-

си”. Базата му е на бул. 
“Цариградско шосе” 

в една от сградите 
на Комплекса за 

социални услуги 
“Свети Георги”. 

“Някога там 
е било социал-
но-учебно про-
фесионално 
заведение, в 
което младежи 
с увреждания са 

се обучавали на 
различни профе-

сии. После този тип 
центрове бяха закрити 

и децата със здравослов-
ни проблеми бяха насочени към 
масовите училища. Но там няма 
кой да ги научи на специфични 
трудови умения, които могат да 
усвоят. Решихме да се опитаме 
да запълним тази липса и да раз-
крием различни производства, 
като обучим желаещите и им 
осигурим работа. Започнахме с 
изработка на сувенири за нужди-
те на общинските звена, защото 
Пловдив е туристически град”, 

разказва шефката на социалната 
дирекция в Община Пловдив Ве-
селина Ботева. После са разкрити 
шивашкият цех и ателието за 
изработка на играчки от стъкло. 

В началото са назначени 25 
души. Срокът на европейския 
проект бил 1 година, но след 
изтичането му градската управа 
запазва предприятието, като 
финансира дейността му изцяло. 
С времето 
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Изработката на сувенири 

продължава, вече се шие спално 
бельо за детските заведения в 
града, работно облекло. Майстор-
ките се гордеят с поръчката на 
общината да изработят всички 
знамена, които се подменят 
ежегодно по входно-изходните 
и централните пътни артерии 
преди празника на Пловдив 6 
септември. В керамичния цех се 
правят чаши, подложки и бижута 
с елементи на народни шевици. 
На интерес се радват и колед-
ните играчки от стъкло, защото 
връщат хората в детството, когато 
елхата се подреждаше много 
внимателно заради крехкостта на 
украшенията. 

“Директорът на социалното 
предприятие Ванина Костадинова 
разработи бизнес план и популя-
ризира продукцията по фирми и 
базари. Създаде онлайн магазин, 
вече имат продажби и в чужбина. 
След това общината предостави 
помещения и за два физически 
магазина в подлеза на “Тримон-
циум” и кв. “Капана” - описва 
развитието Ботева. - Хората в 
предприятието получават социал-
ни пенсии, но тези пари няма как 
да им стигат. А и 
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а че работят, чувстват се полез-
ни, това им дава смисъл. Имаше 
млади хора, които никога не бяха 
работили, в предприятието дадоха 
шанс да си създадат трудови 
навици.”

Част от първите шивачки, 
обучени там, вече са си намери-
ли работа във фирми и така са 
освободили места за други хора с 
увреждания. Но и при това поло-
жение има чакащи. “Непрекъсна-
то ни търсят и се интересуват от 
работа при нас. Имаме уверение-
то на Община Пловдив, че от Нова 
година щатът ще бъде увеличен”, 
казва Ванина Костадинова. 

А в градската управа планират 
да разширят още мащаба, когато 
се отворят нови европроекти с 
възможност за това.
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Всички автомобили 
отговарят на послед-

ните екологични и тех-
нологични изисквания, 
както и на най-новите 
eвропейски стандар-
ти за международен 

транспорт - ЧМР застра-
ховка с разширено по-
критие за предвидена 
кражба на транспорти-

раните стоки.

КОНТАКТИ НА ФИРМАТА
България, обл. Пловдив, общ. Родопи,

с. Браниполе, местност Чиирите, 020В, 4109
Тони Кръстева − Европейски отдел 

+359 877 317 781 toni.krsteva@petkoangelov.bg
Айхан Гази − Турски отдел 

+359 877 850 177 ayhangazi@petkoangelov.bg
Отдел „Счетоводство” 

+359 878 412 988 fso@petkoangelov.bg
Анна Генова − Запитвания от водачи 

+359 879 884 550 drivers@petkoangelov.bg

ЗАЩО ДА ИЗБЕРЕТЕ НАС
ОПИТ

ИНДИВИДУАЛНИ РЕШЕНИЯ
Фирмата поддържа отлични икономически взаимоотношения 

и си сътрудничи с български и европейски компании.

ПРЕЦИЗНОСТ

„Петко А нгелов Б Г“ Е ООД 
извършва транспорт на всякак-
ви видове товари, включително 
ADR, о т Б ългария и Т урция до  

всички европейски дестинации 
и обратно, както и вътрешноев-
ропейски превози между други 
страни от Европейския съюз.



ЕСТАРТ ПЛОВДИВ

 

Акрополът и Източната 
порта на Филипопол 
заблестяха след реставрация 
за 10 млн. лева

 

 

Те са нагледен учебник 
по археология, в тях се редуват 
останки от различни периоди 
и ценни артефакти
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ЕСТАРТ ПЛОВДИВ

РАДКО ПАУНОВ

Я, колко хлапета по калдъръма 
на Стария Пловдив! И всички бър-
зат към къща “Стамболян”, за 
да майсторят играчки, кукли, да 
рисуват тениски, да учат занаяти 
и изкуство.

Някои са толкова нетърпеливи, 
че питат кога ще е следващата 
творческа работилница.

За първи път от години едно 
от емблематичните места у нас 
- Старият Пловдив, се изпълни с 
деца. Това стана благодарение на 
инициативата “СтАртирай лятото” 
на общинския институт “Стари-
нен Пловдив”. Тя е безплатна, 
интересът към нея - огромен.

“В тези месеци повечето деца 
няма какво да правят и решихме 
да ги запознаем със Стария град 
чрез тези работилници, които са с 
различни насочености”, обяснява 
зам.-директорката на общинския 
институт Малина Гаджева. Иници-
ативата е набрала толкова много 
участници, че 
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Гаджева е била учител в СУ 

“Черноризец Храбър” в Пловдив. 

Деца се втурнаха към 
Стария град да учат 
занаяти и изкуства

Екскурзоводи от общинския институт 
открехват бъдещи гидове как да 

съпровождат президенти и кралски особи

След това заминава за САЩ за 
10 години. Там създава първото 
българско училище в Ориндж 
Каунти. “Направих такива рабо-
тилници за българчета. Майсто-
ряхме мартеници, великденски и 
коледни сувенири. Продавахме 
ги на благотворителни базари и 
изпращахме парите за “Българ-
ската Коледа”, казва тя.

След като постъпва на работа 
в “Старинен Пловдив”, забеляз-
ва, че в архитектурния комплекс 
липсва достатъчно детска глъчка.

“Идеята е простичка, но силна - 
да се привлекат подрастващите 
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които не просто да наблюдават, 
а да създават свои произведе-
ния. Тук научават традиционните 
занаяти, потапят се в магията на 
българските обичаи, изграждат 
връзка с историята и културата”, 
обяснява Гаджева.

Тя признава, че първоначално 

не са очаквали такъв огромен 
интерес. Сега вече се налага да 
организират допълнителни зани-
мания и дори да отказват някои 
записвания.

“Знаем, че летните училища са 
голяма пазарна ниша и решихме 
да ги внедрим в Стария Пловдив. 
Имахме запитвания от родители 
от чужбина, които си идват през 
лятото. И искат децата им да 
упражняват българския език и да 
учат история, занаяти”, допъл-
ва Гаджева. Тя споделя това с 
шефката на общинския институт 
проф. Елена Кантарева-Дечева, 
която дава зелена светлина на 
инициативата.

“Идеята е тези занимания 

�� ���
�� �������	�
	 
Старият Пловдив е прекрасен 

за туристи и пловдивчани, но 
е добре и да бъде обживен от 
деца”, казва проф. Кантарева. 
Според нея най-добре е от малки 
да бъдат възпитавани в уважение 

към културното наследство.
В началото тръгнали с идеята 

да направят групи с по 10 хлапе-
та. Дали телефон за предвари-
телно записване, който прегрял. 
“Един ден се обажда колега, 
който води актьорските работил-
ници, с въпрос: “Какво да правя? 
Толкова са много, че няма къде 
да ги побера. Водят ги майки, 
баби...”, описва проф. Кантарева.

Засега инициативата се финан-
сира от спонсори, защото има 
определени разходи. От догодина 
обмислят разумна такса след 
одобрение от местния парла-
мент. За зимата ще мислят нови 
занимания.

Сега децата 
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Сценографи ги въвеждат в 

танците, пантомимата, театъра. 
Създават коледни играчки, рису-
ват торбички с лика на Златю Боя-
джиев, правят тениски, бижута от 
естествени материали. Обучават 
ги на актьорско майсторство, 
танци.

“Искрено се забавляват. Иг-
раейки, научават много неща”, 
казва Гаджева. По думите є тези 
творчески работилници не са 
просто начин да забавляват деца-
та през лятото. Те са възможност 
за създаване на незабравими 
спомени и запознаване с българ-
ската история и култура.

В общинският институт “Стари-
нен Пловдив” действа и 
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за обучение на екскурзоводи. 

Там участници са ученици от 
Професионалната гимназия по 
туризъм. “За голямо учудване 
не бяха виждали нашите обекти. 
Решихме да им предоставим дос-
тъп, като всяка седмица посеща-
ваме определена възрожденска 
къща и изнасяме беседи какво е 
характерно за нея”, разказа воде-
щият екскурзовод Вангел Илиев. 
По този начин учениците влизат 
в практиката на професионалния 
гид и се запалват по професията.

“Досега над 70 ученици са 
минали през тази практика. 
Правим я абсолютно безвъзмезд-
но. Идеята е да предадем опита 
си. Уредниците им разказват не 
само за дадената къща, а как се 
прави инвентаризация на обекта. 
Реставраторите им разкриват как 
възстановяват мозайки, стенопи-
си. Екскурзоводите ги открехват 
на тънкости при съпровождане на 
високопоставени делегации - пре-
зиденти, кралски особи. И така 
те изграждат своите умения”, 
допълва Илиев.
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ЕСТАРТ ПЛОВДИВ

Основни показатели на ПловдивОсновни показатели на ПловдивОсновни показатели на Пловдив
Население

325 485
души

Приходи
от износ

9,156
млрд. лв.

1973 лв.

Заетост

Механичен при-
раст на населе-
нието

65,1%

8,5‰

Относителен дял 
на бедните

29,4%

БВП на 
човек от 
населението

15 547 лв.4%

Размер на преки-
те чуждестранни 

инвестиции

1,893
млрд. лв.

Средна 
работна 
заплата

Средна 
продължи-
телност на 
живота

74
години и

5
месеца

и-
е-

Безработица

на 
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113% – впечатляващ ръст
на икономиката за 10 години

ден до “Марица”, а 850 – до Ра-
ковски.

Всичко това не би било въз-
можно, ако Пловдив и терито-
рията около него нямаше така-
ва добра пътна свързаност. Гъ-
стотата на пътната мрежа е
близка до средната за страната,
но гъстотата на жп мрежата
значително япревъзхожда с 5,4
км линии на 100 кв. км терито-
рияпри 3,6 км - в страната.

Делът на магистралите и пър-
вокласните пътища в област
Пловдив е 17,5% (при 18,5% в
страната). Качеството на пъти-
щата е сравнително добро –
47% от пътната настилка е в до-
бро състояние при 42% в стра-
ната през 2021 г.

Такава икономика не би се
развивала без адекватна работ-
на сила. На пазара на труда ос-
новните показатели – за безра-
ботица и за заетост, са близки
до средните в страната.

Предизвикателството
продължава да е
образованието

То се подобрява, но все още е
по-неблагоприятно от средното
за страната. Делът на висши-
стите в Пловдив е 26% от тру-
доспособното население при
29,6% за страната. На хората с
основно и по-ниско образование
е 19,2% при 16,6% за страната.

Коефициентът на демографско
заместване като съотношение
на населението на 15–19 г. към
това на 60–64 г. е малко по-ви-
сок от среднияза страната. То-
ва означава, че на всеки 100
души, на които предстои да из-
лязат от работната сила в Плов-
див през следващите години,
съответстват 70 младежи, които
ще се влеят в пазара на труда.

хил. служители, КЦМ и транс-
портната ПИМК с по 1,5 хил.
наети. Лидер по приходи е “Та-
бако трейд” с 930 млн. лв.

Безспорно едно от големите
предимства на Пловдив по отно-
шение на привличането на ком-
пании е добрата свързаност,
както и близостта до столицата.
Но не е само това - “Тракия
икономическа зона” (ТИЗ) стана
притегателен център за много
компании и в момента на нейна
територияработя т над 200 фир-
ми, половината - чужди.

Пpeдпpиятия, тъpгoвcки и
лoгиcтични бaзи там ca
изгpaдили cвeтoвни лидepи кaтo
АВВ, “Либхер”, “Сокотаб”, “Шен-
кер”, “Шнайдер Електрик”, “Aгpи
Бългapия”, “Шел”, “Кауфланд”,
МАN, “Джъмбo” и др. Tyк e eднa
oт нaй-знaчимитe кoмпaнии в
Бългapия- “KЦM 2000” AД,
знaкoвитe бългapcки мapки
“Бeллa Бългapия”, “Димитъp
Maджapoв”, “Биoфpeш”, “Peфaн”,
“Aтapo Kлимa”, “Aгpия”,
“Биoмaшинocтpoeнe” и др.

Оттyк oпepиpa ПИMK -
нaй-гoлeмият aвтoмoбилeн
пpeвoзвaч у нас. B зoнaтa в
“Mилapa Интepнeшънъл” e
cъздaдeн и пpoизвeдeн пъpвият
BG eлeктpичecки кaмиoн, кoйтo
e cepтифициpaн зa Eвpoпa. B
ТИЗ ca и eдни oт нaй-yмнитe
фaбpики в Eвpoпa.

Наскоро Митко Василев, пред-
седател на Германско-българ-

ската индycтpиaлнo-тъpгoвcкa
кaмapa, каза, че случаят с ин-
вестицията на “Либхер” е

пример за влиянието
на синергията, която
поражда близостта до
други производители
Koгaтo кoмпaниятa зaпoчнaла

дeйнocттa cи y нac преди 20-ина
години, тявнася ла вcички
дeтaйли и кoмпoнeнти. Към
днeшнa дaтa обаче нaд 30% oт
пoддocтaвчицитe є ca бългapcки
фиpми oт peг,иoнa.

Тъй като зоната не е само на
територията на община Плов-
див, а и в съседните “Марица” и
“Родопи”, се получава така, че
икономиката се състои от 3
ядра - Пловдив, “Марица” и Ра-
ковски, и широка периферия, в
която попадат още 11 общини.
Всички са донори на работна
сила за Пловдив, а в перифе-
рията на Раковски попада и об-
щина Брезово.

Броят на хората, които пъту-
ват всеки ден до Пловдив за ра-
бота, надхвърля25 хил. Водещо
място заема “Родопи”, където
49% от заетите, или 6600 души,
пътуват всеки ден до Пловдив,
други 5200 идват от “Марица”, а
4200 души пътуват от Асенов-
град.

Значителен източник на ра-
ботници за по-малките ядра е
самата община Пловдив, като
3200 пловдивчани пътуват всеки

За последните 10 години ико-
номиката на Пловдив постигна
впечатляващия ръст от 113%.

Това е най-голямото
нарастване на местна
икономика у нас

сред всичките 16 големи иконо-
мически центъра. Главната за-
слуга за това е ускорената ин-
дустриализацияпрез този пе-
риод. Добавената стойност е
концентрирана главно в община
Пловдив (74%), като значите-
лен дял имат и Марица (8,1%),
Асеновград (3,6%), Родопи
(3,5%) и Раковски (3,3%).

Водещ отрасъл е преработва-
щата промишленост с 39% от
добавената стойност, следвана
от търговията (20%), здравео-
пазването (8%) и строителство-
то (6,1%). Като изключим, че
най-големият работодател тук е
здравно заведение - УМБАЛ
“Свети Георги”, с 2,7 хил. слу-
жители, останалите големи ра-
ботодатели са фирми, инвести-
рали и развили се главно в по-
следните 20 г. Това са “Либхер-
Хаусгерете Марица” с над 2

ХРИСТО НИКОЛОВ

Главната заслуга
е на ускорената

индустриализация
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Пловдивчани не купуват
жилища, продават ги

имотния пазар в града под те-
петата – от имоти в момента
там се печели доста добре, до-
ри най-добре в сравнение с
останалите големи градове.

Ако сравним например сред-
ните цени на имотите в София
през 2000 г. и сегашните, то
преди 24 г. те са стрували сред-
но 583 лв./кв. метър, а сега са
около 4000 лв. С други думи -
те са генерирали средна годи-
шна доходност от 8,7%, без из-
общо да се отчита тази от наем,
която е била около 4%.

Дори да вземем малко по-кра-
тък период - 10 г., ще видим, че
недвижимите имоти са носили

годишна
доходност 7,9%,

без да смятаме доходността от
наем, т.е. покупката на имот е
един от начините добре да се
справим с обезценката на пари-
те. Защото 7,9% на годишна ба-
за е много повече от нищожния
1% и по-малко, акот са оставе-
ни в банка.

Ако направим същите изчис-
ления по отношение на Плов-
див, ще видим, че годишната
доходност от имот там е дори
18% и е най-високата сред
всички големи градове в Бълга-
рия. Защото във Варна и Бургас
определено доходността е мал-
ко по-ниска от тази в столицата
– движи се между 6 и 7% го-
дишно, а в останалите големи
градове е дори по-ниска.

Градът е привлекателен
за бизнес и инвестиции.

Центърът на Пловдив, райо-
нът на Младежкия хълм, на
парка “Отдих и култура”,

“Капана”, около “Пещерско шо-
се” и още няколко квартала са
най-скъпите от гледна точка на
имотите във втория по големина
град у нас. Статистиката показ-
ва, че в момента там

средната цена е над
1100-1300 евро/кв. м
жилищна площ
Скъпи, но една идея по-евти-

ни, са жилищата в “Кършияка”,
около Захарна фабрика, в
огромния жилищен комплекс
“Тракия” и на други места, а
най-евтини са тези близо до ин-
дустриалните зони.

В Стария град средната цена

на имотите отдавна надвишава
2500 евро/кв. метър, но там ряд-
ко има сделки.

Силен ръст на цените на имо-
тите има във всички големи гра-
дове в България, но в Пловдив
той в известен смисъл позакъс-
ня. Ако пикът в София, Варна,
Бургас, Стара Загора, Русе,
Плевен и др. започна в края на
2021 г. и стига връх през 2022-
2023 г., в Пловдив цените поеха
стръмно нагоре малко по-късно.

В момента може да се каже, че
растат с най-големи темпове.

При това през второто триме-
сечие на 2024 г. градът се ока-
за единственият сред шестте
големи, в който броят на сдел-
ките спадна на годишна база –
навсякъде другаде той продъл-
жава да се увеличава. Или как-
то казват местните брокери:
пловдивчани в момента не купу-
ват жилища, те ги продават.

Има още една особеност на

ХРИСТО НИКОЛОВ

Сегашната инвестиционна
активност се обяснява с 3 неща:
пришълците от други градове,

ниските лихви по кредитите
и недостига на площ
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РАДКО ПАУНОВ

- Г-н Иванов, община “Ма-
рица” продължава ли да е 
привлекателна за чуждестран-
ните инвеститори и какви нови 
проекти има? 

- Интересът към община “Ма-
рица” не е стихнал, защото е 
атрактивна за инвестиции. Профе-
сионалният екип от експерти в ад-
министрацията и условията, които 
предоставяме, привличат бизнеса. 
Сред предимствата є е ключовото 
местоположение - до магистрала 
“Тракия”, в центъра на Балкани-
те,  има добра инфраструктура и 
пътни връзки. Тук осъществяват 
дейност повече от 30 световни 
индустриални и логистични ком-
пании, както и десетки български 
фирми.

- Как успявате да привличате 
инвеститори?

- Администрацията ни има опит 
в това. В индустриалната зона 
край Радиново

����������	 ��
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Едната е на китайска компания, 

която получи сертификат клас 
А. Планираните вложения са за 
19 млн. лв. и се очаква да бъдат 
разкрити повече от 100 работни 
места. Преди това друга чужда 
компания започна строителство 
на нов завод за 107 млн. лв., в 
който ще работят над 110 души. 

Ще продължим с изграждане 
на нова зона в Калековец, която 
заедно с тази в Стряма ще раз-
виваме в партньорство с община 
Раковски. Това ще  доведе до 
привличането на все повече нови 
бизнеси. Над 40% от населението 
работят в заводите.

- В благоустрояването на 
селата какво сте замислили да 
реализирате? 

- През тази година стартирахме 
един от стратегическите проекти: 
обновяване на близо 3-километ-
рова пътна мрежа в шест села 
– Граф Игнатиево, Динк, Желязно, 
Крислово, Калековец и Войводи-
ново. Проектът бе спечелен към 
Държавен фонд “Земеделие” и 
Програмата за развитие на сел-
ските райони. На следващ етап
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чиято реконструкция също пред-
стои. 

В Рогош започна ремонтът 
на една от най-важните улици – 
“Марица”, която трябва да изведе 
трафика от центъра на селото. 
Общата стойност на инвестицията 
е 332 051.43 лева. В Калековец бе 
ремонтирана улица “Хан Аспа-
рух” за 365 000 лева, през която 
преминава изключително активен 
трафик на леки и тежкотоварни 
автомобили. В Маноле е пред 
завършване 400-метров участък. 
До края на годината предстоят ре-
конструкция и рехабилитация на 
общински пътища в районите на 
селата Желязно и на Войводиново 
за 1 800 000 лева.

На обновени площади ще се 
радват жителите на Маноле и 
Калековец. 

- За спорта какво още пред-
виждате?

- Община “Марица” има спорт-
но минало и бъдеще. През тази 
година можем да се похвалим с 
успехите на златния медалист от 
Европейската купа по кикбокс 
и муайтай Виктор Профиров, 

Дарина Нанева, която спечели с 
националния отбор по волейбол 
Европейското първенство за жени 
до 18 години, националите по 
плажен хандбал Николай Нейчев 
(капитан) и Димитър Танев, които 
имаха решаваща роля България 
да се класира на Евро 2025, и 
европейската шампионка по 
шахмат Виктория Радева.  За да 
продължи тази спортна гордост, 
за нашите спортисти и клубове 
бяха построени 3 нови спортни 
зали – в Труд, Маноле и Рогош. 

През тази година
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в общината, което е в село Вой-
сил. Предстои откриването на 
комбинирано игрище по плажен 
волейбол и хандбал в Труд и на 
физкултурен салон в училището 
в Граф Игнатиево. Намерени-
ята ни са да изградим и още 3 
миниигрища от комбиниран тип в 
населените места, в които няма. 
През моето управление успях да 
изградя девет спортни площадки 
за любителите на футбола, бас-
кетбола и волейбола в Бенковски, 
Костиево, Радиново, Царацово, 
Маноле, Калековец, Граф Игнати-
ево, Войводиново и Желязно. 

Ръководството ще продължи да 
инвестира в здравето на подра-
стващите и жителите, ще развива 
спортната дейност за нашето 
бъдеще – децата.

- Колко детски градини са на-
правени през вашите мандати и 
къде още ще строите? 

- През последните 12 години 
основен мой приоритет бяха и си 
остават децата, младежите, хората 
на община “Марица”. Затова с 
общи усилия бяха изградени 9 
нови детски градини – във Войво-
диново, Граф Игнатиево, Скутаре, 
Строево, Крислово, Калековец, 
Труд, Рогош, Радиново. Всички 
останали бяха реновирани и 
модернизирани по европейски 
стандарти. Всяка градина раз-
полага с модерна площадка за 
игра. Предстои строителството на 
нова сграда на детска градина в 
Бенковски за три групи и изграж-
дане на детска градина за две 
групи в село Динк. Голямото ми 

желание е до края на мандата да 
ги изградим. 
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в населените места. Беше по-
строено първото средно училище 
в Маноле с изградена към него 
спортна зала с 300 седящи места, 
финансирано от държавния бю-
джет и съфинансирано от бюдже-
та на общината. После създадо-
хме още две средни училища – в 
Калековец и в Бенковски. 

- Колко пенсионерски клубо-
ве сте обновили и ще правите 
ли нови?

- За нашите родители направи-
хме 7 нови пенсионерски клуба. 
Всички останали се обновяват или 
ще бъдат реновирани.  

В последните години са постро-
ени две нови читалища за про-
веждане на културни и общосел-
ски мероприятия – в Желязно и 
Скутаре, където нямаше такива. 
Преди 11 години в Желязно 
бяха изградени зала с 80 места 
и библиотечен фонд, а 3 години 
по-късно в Скутаре – салон с 250 
места, гримьорна и 2 складови по-
мещения. Отделно реновирахме 
и ремонтирахме всички останали 
читалища.

���������	 ����� 
� ��� ��
�������	 ����, 

особено със съпътстващи заболя-
вания. Нашата община е социал-
но отговорна и предлага ключова 
услуга за 184 жители, които са 
трудноподвижни и самотно живе-
ещи, чрез иновативния ни проект 
“Грижа в дома”. 

- За младите хора, които 
непрекъснато се заселват в 
общината, какви придобивки 
осигурявате? 

- През последните години об-

щина “Марица” е предпочитано 
място за живеене на млади хора. 
Привличаме ги чрез осигуряване 
на бизнес реализация в предпри-
ятията. В модерните училища, 
които изграждаме, децата имат 
възможност да се развиват. С 
откриването на професионални 
паралелки създаваме условия за 
обучение на кадри за икономиче-
ската зона,
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За младите семейства открива-

ме нови групи в детските градини. 
- Болна тема на кметовете 

са канализациите и остарялата 
ВиК мрежа. Каква е ситуацията 
при вас?

- Изградихме колектори за обра-
тна вода над 70 км. С ВиК подно-
вихме над 80 км водопроводна 
мрежа, като изградихме и пър-
вата пречиствателна станция за 
питейна вода в цяла Пловдивска 
област. Имаме проект с разре-
шение за строеж за втора, която 
ще обслужва още две населени 
места. Надявам се през следва-
щите години
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Успяхме и изградихме първите 

две пречиствателни станции и 
имаме готови проекти с разреше-
ние за строеж в още 5 населени 
места и продължаваме да проек-
тираме останалите. Трилистник е 
първото село в нашата община с 
изцяло изградена канализационна 
система и подменена водопровод-
на мрежа, като са асфалтирани 
10 км от уличната мрежа. На 31 
август прерязахме лентата на този 
мащабен проект. 
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Компании строят заводи 
за стотици милиони, 
атрактивни сме

Димитър Иванов е четвър-
ти пореден мандат кмет на 
община “Марица”, която 
обхваща 19 села около Плов-
див. Роден е на 4 февруари 
1971 г. в Пловдив. Завършил 
е математика в ПУ “Паис-
ий Хилендарски”. Има три 
магистратури - от Аграрния 
университет, от Университета 
по хранителни технологии 
и от Висшето училище по 
агробизнес и развитие на ре-
гионите. Семеен, с две деца и 
четирима внуци.

С 
изграждане 
на още една 
индустриална 

зона ще привлечем 
още повече 

бизнес
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Центърът на Хисаря

На един час
с кола са

Минералната вода на Старо-
сел е била използвана за ле-
чение чрез къпане, а по-късно
и чрез пиене. Тук има няколко
спа центъра, като един от тях
е цял термален аквапарк.

Тези селища и още 10-ина
са включени в един от спе-
циалните спа маршрути на
България, подготвени от Ми-
нистерството на туризма.
Маршрутът е “Родопска бал-
нео- и спа дестинация” или

“Здраве и дълголетие
в планината на Орфей”

и в него влизат Белово, Вар-
вара, Костандово, Драгино-
во и Ракитово. Другата част
от маршрута се развива на юг
от Пловдив. В едното си раз-
клонение той включва Наре-
чен и смолянското с. Баните,
а в това на югозапад, са Бе-
денските минерални извори,
Девин и Михалково.

Всяко от тези селища пред-
лага по нещо уникално като
преживяване на час от Плов-
див.

Под последните къщи на Ми-
халково започва яз. “Въча”,
наблизо е и хидровъзел “Цан-
ков камък”. Но най-голямата
забележителност е платформа-
та “Орлово око”, която е по-
строена така, че да издържа 3
тона товар и позволява да се
види цялата поредица от ридо-
вете на Родопите и дори Рила
и Пирин.

център, от който
може да се
направи една
пълноценна
обиколка

на всички места в този край,
които предлагат релакс и ле-
чение. Защото повечето от ми-
нералните извори и вече до-
бре изградената база се нами-
рат на не повече от 30-40 ми-
нути най-много час с автомо-
бил.

Хисаря по нищо не отстъпва
на Велинград, а е и развит ка-
то балнеологичен център доста
отдавна. Намира се на 40 км
северно от Пловдив, в курорта

бликат 22 извора, разположе-
ни в малък район, с различна
физико-химична характеристи-
ка и температура - от 41 до 52
градуса. В рамките на курорта
има доста голям избор на най-
различен клас хотели, така че
може да избирате в зависи-
мост от съоръженията. Самото
градче е добър избор и за
кратка разходка.

Наблизо е и Старосел, като
разстоянието между града под
тепетата и дестинацията е на
час път с кола. Тук допирът до
минералната вода може да се
съчетае с винена дегустацияи
културно-историческа разход-
ка до древната гробница.

Казват за Велинград, че е
спа столицата на България
с над 70 минерални извора

и с температура на водата меж-
ду 28 и 91 градуса. Но на прак-
тика това е само едно от много-
то места в Родопите.

Всъщност Пловдив е истин-
ският

най-добрите
спа центрове
– родопските

ХРИСТО НИКОЛОВ

Велинград, Старосел
или Хисаря - курорти
с история, бъдеще и

добра инфраструктура
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Над 100 компании
прилагат дуално
обучение с
пловдивски
училища

Градът е сред водещите центрове
у нас, но му липсва частно образование

СТЕФАН СТОЯНОВ

РАДКО ПАУНОВ

Да си подготвиш кадри още
от училище, осъзнаха кол-
ко е важно големи плов-

дивски компании преди 10-ина
години. И не престават да отдел-
ят ресурс за дуални паралелки.
Резултатите са факт. Децата вли-
зат отрано във фирмите и усвоя-
ват процеса на работа, а след то-
ва имат възможност и да изби-
рат, когато завършат училище.

“Над 100 са вече компаниите
в Пловдив и региона, които

участват в дуални форми на
обучение. Най-голяма промяна
в тази област направи Профе-
сионалната гимназия по дър-
вообработване и вътрешна ар-
хитектура. Много добре в тази
област работи и ПГ по храни-
телни технологии и техника.
Като цяло над 10 гимназии в
Пловдив се справят много до-
бре с тази форма, а бизнесът
заради конкуренцията и нама-
ляващия избор на работна ръ-
ка започна да обръща внима-

ние на учебния процес”, посоч-
на Стефан Стоянов, три манда-
та зам.-кмет по образованието
във втория град, а сега доктор-
ант в Пловдивския университет.

По думите му Пловдив про-
дължава да е един от водещите
образователни центрове в стра-
ната. Един от минусите му е, че
няма достатъчно развито ча-
стно образование. А за един
голям град, в който непрекъс-
нато живеят чужденци, това е
важно.

“Училищата, които препода-
ват в смесена форма, са едва
няколко. Детските градини съ-
що не са добре развити в това
отношение. А децата от смесе-
ни бракове имат нужда от таки-
ва заведения”, смята Стоянов.

Категоричен е, че мрежата от
частни училища трябва да се
разширява, а сегашните да ста-
ват по-добри. Това е стъпка за
интернационализиране на гра-
да, важна е и за бизнеса.

(Продължава на XXXVIII стр.)
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Не достигат учители,
листи в денталната медицина.
Усеща се и глад за рехабилитато-
ри, като заявените места са 480.

Традиционно ще се търсят и
всякави кадри за производство-
то, както и за сектор “Ресто-
рантьорство” и “Хотелиерство”.
Интересът на младите към тази
сфера обаче подължава да спа-
да. Причината е, че тези позиции
не са привлекателни за тях, за-
това и бизнесът все повече иска
да внася кадри от чужбина.

Едва 268 ще са
необходими за
“Информатика и
компютърни науки”

Още в края на 2023-а на трудо-
вия пазар започна да се забеляз-
ва, че търсенето на кадри в IT

сферата намалява.Тогава
обясненията бяха, че

след пандемията и на-
ложилата се работа
от вкъщи, които до-
ведоха до рязък
скок в търсенето на
IT, е нормално да

настъпи успокоение
и дори спад.
Междувременно за-

почнаха да се освобожда-
ват кадри, след като години

наред компаниите в бранша при-
вличаха дори неопитни хора, да
ги обучат и да ги задържат. Има
и глобална причина - изкуствени-
ят интелект започна да върши го-
ляма част от работата им.

(Продължава на XXXVIII стр.)

ЦВЕТЕЛИНА СТЕФАНОВА

Бизнесът в Пловдив ще има
нужда от над 32 хил. кадри през
следващите от 3 до 5 г.

Най-търсени ще са продавачи,
специалисти в маркетинга и ре-
кламата, педагози и шивачки.
Това показва последното
проучване на Агенция-
та по заетостта за по-
требностите на биз-
неса от работна си-
ла.

Най-много ще са
свободните места за
хората в сектор “Тър-
говия” - 3672. Заяве-
ните от бизнеса свобод-
ни позиции за “Маркетинг
и реклама” са 2033.

Топ 3 се допълва
от педагозите

- 1629 души. Бизнесът ще има
нужда и от шивачки, счетоводи-
тели и строители. 840 ще са нуж-
ните зъболекари и други специа-

Ще са
нужни на

бизнеса над 32
хил. специалисти

в следващите
от 3 до 5 г .

продавачи, експерти по
маркетинги реклама

Търговската
гимназия

в Пловдив
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ЕСТАРТ ПЛОВДИВ Топ 10 на най-търсените професии
в Пловдив в следващите 5 г.

1. Търговия

3. Педагогика 4.

6.

Производствени 
технологии – 
текстил, облекло, 
обувки и кожи

5. Рехаби-
литатор 

2. Маркетинг
и реклама

Електротехника
и енерге-
тика 

7. Администрация
и управление

8. Хотелиерство, 
ресторантьор-

10.Транспортни 
услуги

9. Машиностроене, 
металообработва-
не и металургияство и 

кетъринг 

XXXVIIIПЕТЪК, 6 СЕПТЕМВРИ 2024 Г.

Над 100 компании...
(Продължeние
от XXXIV стр.)

Пловдив в момента
има нужда от 5-6 нови
ясли, за да може млади-
те семейства да ползват
услугата. Училищата ка-
то цяло са на добро ни-
во. Неслучайно в тях се
обучават деца от целия
Южен централен район.

От гледна точка на ди-
гитализацията има много

успешни учебни заведе-
ния. Сред тях е ЕГ “Иван
Вазов”, както и поне
още 10-ина, които са
много напред във въвеж-
дането на облачните
технологии.

“Със STEM центровете
към края на следващата
учебна година има шанс
да достигнем до 10% от
децата, които работят с
професионални компю-

три в гимназиите, а това
е голям напредък”, убе-
ден е Стефан Стоянов.

Пловдив е и вторият
университетски център у
нас след столицата с
близо 35 000 студенти.
Но не във всички се пре-
подава на чужд език ос-
вен на български. Много
добър пример е Меди-
цинският университет,
който въведе програми и

на английски и в момен-
та около 30% от студен-
тите му са чужденци, и
то предимно от Европа.

“Добре е такива про-
грами да въведат и оста-
налите вузове, ако искат
да са конкурентоспособ-
ни. Няма да е лошо и да
канят преподаватели от
чужбина като гост-лекто-
ри”, препоръчва Стоя-
нов.

Не достигат учители...
(Продължeние от XXXVI стр.)

Нито едно място не е заявено от работода-
телите за специалност “Право” през следва-
щите години. Няма да се търсят и филолози,
историци, философи, теолози, социолози,
психолози и експерти в политическите науки.
Почти 3000 пък ще са свободните места за
хора без специална квалификация.

В сравнение с 2023 г. работодателите в
област Пловдив

ще търсят близо 6 хил.
работници и служители
по-малко тази година

9и отстъпват на IV място по дял на търсене-
то. Пред тях са Бургас, София и Варна.

Най-търсените професии в момента в
Пловдив са машинни оператори, готвачи,
шивачи, шофьори за обществен превоз,
строители, леяри, счетоводители, заварчици,
монтьори.

Проучването показва, че според 87,4% от
началниците в Пловдив най-важното умение,
което трябва да притежават служителите им,
е да имат самоконтрол и дисциплина. За
86,6% подчинените им трябва да работят до-
бре в екип. Само 7,9% посочват, че е нео-
бходима дигитална компетентност. Търсят
сериозни, лоялни и ангажирани към работ-
ния процес служители. Склонни са да нае-
мат хора с по-ниска квалификация, ако са го-
тови да се учат и да се адаптират.
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„� преди ковид имаше наплив 
от желаещи да купуват 

имоти в община “Родопи” за 
живеене, но по време на епиде-
мията населението ни се увеличи 
многократно. Стотици пловдив-
чани предпочетоха селата ни 
като по-защитени от заразата. А 
след като тя отмина, останаха и 
не се върнаха в големия град”, 
казва кметът на “Родопи” Павел 
Михайлов, който управлява вече 
втори мандат. 

По думите му общината се 
нарежда 
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и е лидер по механичен прираст 
на населението. Според статисти-
ката населението на “Родопи” е 
около 35 000 души, но по неофи-
циални данни е повече.

“Причината населението ни да 
се увеличава е, че нашите села в 
Родопската яка са благоустроени 
и са само на 10-15 км от Плов-
див. В тях се живее по-спокойно 
и затова интересът към имоти е 
голям”, обяснява Михайлов. 

Купуват се и земеделски земи, 
сменя им се статутът и се строят 
жилищни сгради. Някои села 
като Браниполе и Белащица, 
Белащица и Брестник, Марково и 
Първенец са вече почти слети. 

Заради увеличаването на хора-
та, които живеят в “Родопи”, 
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На територията на общината 

има 11 училища, като две от тях 
са средищни, и 12 детски гра-
дини. В Браниполе е построена 
нова градина със 150-160 места. 
Идеята е тя да обслужва селото, 
Белащица и Брестник. 

“Това е един от първите големи 
проекти, спечелени от общината. 
Работихме две години по него. 
Получихме финансиране от Ми-
нистерството на образованието и 
науката. С новата детска градина 
осигуряваме по-добро качество 
на живот за дълъг период от 
време”, коментира кметът Павел 
Михайлов. 

Детското заведение е разпо-
ложено на близо 3 дка разгър-
ната площ и отговаря на всички 
съвременни стандарти. В Ягодо-
во и Марково са построени нови 
детски ясли.

В Брестник също се радват на 
нова детска ясла, филиал към 
детската градина “Надежда” – 
преустроена е сграда в двора є, 
за което общината е инвестирала 

“Родопи” е българският лидер 
по прираст на населението

близо 143 хиляди лева. 
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на жителите на Брестник, каз-
ват от персонала на градината. 
Яслата е с капацитет 15 деца 
на възраст от 10 месеца до 3 
години. Групата има своя спалня, 
разливочна, санитарни и помощ-
ни помещения, кътове за игра.  

“Кандидатствахме по програма 
на МОН и сме одобрени за стро-
ителство на три нови сгради към 
съществуващите детски градини 
в Първенец, Белащица и Марко-
во”, посочва Михайлов. Предвиж-
да се в Първенец и Марково да 
се разкрият още 3 групи в новите 
сгради, а в Белащица ще са че-
тири. Вече е изготвен технически 
проект за Първенец.

Подобряват се и условията в 
съществуващите детски градини. 
В Брестовица, където градината 
се помещава в две по-стари сгра-
ди, ще бъде направен ремонт за 
привеждането им към изисква-
нията за енергийна ефективност. 
Почти във всички села в момента 
текат ремонти, възстановяват се 
кухненски блокове.

Има проблем и с местата в 
училищата. Планира се ново 
крило към учебното заведение в 
Марково. В него ще има 6 класни 
стаи, които ще могат да поемат 

допълнително 
100-120 деца.

“За да ре-
шим временно 
проблема с недос-
тигащите кабинети в 
училището в Марково, 
миналата година поставихме там 
преместваемо съоръжение с 
две класни стаи. Тази година ще 
направим същото в Белащица”, 
уточнява кметът.

“Родопи” предоставя и въз-
можност за работа. На нейна те-
ритория развиват дейност много 
фирми. Общината е 
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заради близостта си до Пловдив 
и удобните транспортни връзки. 
В землището на Златитрап, гара 
Тодор Каблешков, се намира 
първият и единствен в България 
интермодален терминал - голям 
транспортен център за превоз на 
товари.

Заради увеличаване на жи-
телите на общината и броя на 
фирмите в “Родопи” се налага да 
се търсят адекватни решения за 
облекчаване на трафика.

Предвижда се да бъде изгра-
ден нов път между Марково и 
Първенец. “Той е от стратеги-
ческо значение, тъй като ще 
свързва със зеленчуковата борса 
в Първенец – най-голямата на 

Брестовица е 
столицата на виното

Винарството е силно развито на територия-
та на “Родопи”. Едни от най-големите изби в 
страната са в Брестовица, Брестник и Устина. 
Повечето имат свои лозя и произвеждат висо-
кокачествено вино, което изнасят и в чужбина.

В Брестовица има 5 изби и над 15 000 декара 
лозя. През 2018 г. е патентована регионална-
та търговска марка “Брестовица – столица на 
виното”. Така селото се надява да привлече 
повече любители на винения туризъм. Те ще 
могат да разгледат и единствения у нас Музей 
на виното във Влаховата къща. Известно е, че 
Левски пристигнал в нея, скрит в бъчва, и се 
укривал 18 дни, докато заптиетата го търсели в 
Карлово и Калофер.

територията на Южна България”, 
коментира зам.-кметът на “Родо-
пи” Емилия Иванова.

По думите є усилията на 
общинската управа са насочени 
към извеждане на големия тра-
фик от селата. В Марково и Пър-
венец вече са направени такива 
трасета. “Родопи” преговаря с 
община Куклен за построяване 
на нов път. Той ще е околовръс-
тен на Брестник и ще помогне 
за облекчаване на движението в 
населеното място.

Друг приоритет на общинската 
управа на “Родопи” е подмяната 

на подземната и наземната 
инфраструктура. През 

предишния мандат са 
ремонтирани повече 
от 100 улици, като 
са сменени и ВиК 
тръбите.

“Миналата годи-
на заявихме като 
средна община 15 
млн. лева от дър-

жавния бюджет и 
заложихме канализа-

ции, нови ВиК тръби, 
главни колектори”, обяс-

нява Емилия Иванова. 
В селата Цалапица, Ягодово 

и Браниполе ще бъдат изградени 
главни колектори. Изпълнението 
на обекта в Браниполе е започ-
нало. За останалите има избрани 
изпълнители, но стартът на стро-
ителните работи се бави заради 
обжалване от кандидати.

В селата усилено се работи и 
по реновиране на централните 
им части. В Първенец площадът 
е обновен. Сега се изпълнява 
третият етап от реконструкцията 
на централното пространство в 
Брестовица. 

В момента се проектира бла-
гоустрояване и реконструиране 
на площадните пространства в 
Белащица и Устина.

В капиталовата програма на 
общината са заложени средства 
за проектиране и строителство на 
площадно и парково простран-
ство в Златитрап. Обновен е и 
паркът в Браниполе. 

С финансиране от Държавен 
фонд “Земеделие” ще бъде из-
градена и реконструирана турис-
тическа инфраструктура в селата 
Брестник, Крумово, Първенец и 
Цалапица.

Извеждат 
трафика от 

големите села 
с обходни 
пътища
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Владимир Зомбори, актьор:
В регионалните приложения

“Рестарт” на в. “24 часа”
търсим хора, родени в

съответния град, но които
вече не живеят в него.

Те разказват за родното си
място с много любов, ясни

спомени и, разбира се,
за хората, които
са останали там.

За мен Пловдив
е Марица –
в нея често се
къпех и ловях
жаби и раци,

“Капана” също е любимо мя-
сто за актьора, още повече че
сестра му има бар там. Въпре-
ки някои мнения, че кварталът
е надценен, там по думите му
се събират хора, които имат
“малко по-различни интереси”.

Днес Зомбори вижда колко
много се е развил Пловдив
през годините.

“Построени са много нови
сгради, цели квартали. Но за-
строяването толкова се е раз-
раснало, че вече няма нищо
общо с това, което беше
преди.

Едно време ходехме там да
берем гъби и едни полета без-
крайни, на които нямаше абсо-
лютно нищо”, допълва Зомбо-
ри с тъжна усмивка.

ГЕОРГИ ГЕОРГИЕВ

“Река Марица е първата асо-
циация, когато чуя Пловдив.
На нея прекарвах голяма част
от детските си години враз-
лични занимания - най-често в
ловна жаби, риби и раци”,
казва актьорът Владимир Зом-
бори за родния си град.

С приятелите си момчето че-
сто се къпело вреката, която
по спомените му била доста

чиста вонези години.режим.
“Едно време хората поне са

имали някаква грижа за при-
родата, за реда около тях”, за-
яви Зомбори.

Той и негови приятели кара-
ли колела на дигата, играели
на въжения мост, по който
подскачали и силно го клатуш-
кали наляво-надясно.

Незабравима е и Гребната
база, където зимно време се

пързалял, когато водата за-
мръзвала.

Днес Марица вече се е пре-
върнала в място за създаване
на нови спомени, защото Зом-
бори ходи там с детето си.

Би му се искало да посети и
зоологическата градина на
Пловдив, но според него това
май ще се случи чак когато
“детето на моето дете стане на
3-4 години”.

днес водя детето си тамднес водя детето си тамднес водя детето си тамднес водя детето си тамднес водя детето си тамднес водя детето си тамднес водя детето си тамднес водя детето си тамднес водя детето си тамднес водя детето си там
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е трябвало
да стане столица
на Санстефанска
България

Моя приятелка пловдивчанка се
шегува: “Ако Пловдив беше ста-
нал столица на България, дори
без да е Санстефанска, щяхме
да сложим една митница на Ва-
карел, че да му мислите вие,
шопите, в София!”

Свидетелство за привлекател-
ността на Пловдив са и много
исторически личности, които са
го посещавали. Тук княз Донду-
ков открива военното училище.
Мария Луиза, която идва от им-
ператорска фамилия, неслучай-
но е погребана в католическата
църква в града под тепетата.
Преди да дойде тук, е била и в
Австрия, и в Германия, и във
Франция, но се е влюбила в
Пловдив. Фердинанд също че-
сто е идвал с нея тук. Княз
Александър е харесвал Варна,
затова е построил двореца “Евк-
синоград”.

Знаменателно е идването на
Жером-Адолф Бланки, френски
икономист и привърженик на
свободната търговия. През 1841
г. е изпратен да проучи положе-
нието в Западна България, след
като властите потушават въста-
ние на българите в Нишко и Пи-
ротско. След завръщането си
публикува книгата “Пътуване из
България през 1841 г.”.

МИЛА ГЕШАКОВА В Пловдив живееше сестрата
на моя дядо и част от моите
роднини. Но това са ранни дет-
ски спомени от съботи и неде-
ли, в които сме им гостували.
Част от тези семейни събирания
имам запечатани на снимки.

Но и тогава, и сега, ме е впе-
чатлявал Старият Пловдив. За-
щото,

когато дойдохме в
София, бях много
разочарован - та тук
нямаше една стара
възрожденска къща!

По-късно, през 70-те години,

когато вече бях в БАН, по-
мня, че работихме с различни
регионални исторически му-
зеи, включително и с плов-
дивския.

Имаше много конференции,
особено за Съединението -
често съм бил там именно по
повод тържествените чества-
ния на тази дата.

Сравнявам Пловдив с Вели-
ко Търново - мога да го видя
от самолета и веднага ще го
позная. Самата природа го е
надарила и затова е много
различен.

Пловдив

Роден съм в Пловдив, но
само на един месец мама
ме е изпратила при баба

и дядо в Калофер. Там са ми-
нали моите първи 7 години. Но
много обичам Пловдив и вина-
ги с хубаво го споменавам.

Майка ми е работила като
акушерка в Калояново, а баща
ми е служил на летището в
Граф Игнатиево като инженер.
Забелязали се на пловдивска-
та гара в неделна вечер. Така
че според мен има нещо съ-
дбовно в събирането им като
двойка.

Акад. Георги Марков, историк:

И от самолет
да го видя,
ще позная
родния град
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София Бобчева:

Този град е
ухание на
липи и пеещи
фонтани
ГЕОРГИ ГЕОРГИЕВ

Пеещите фонтани на Плов-
див са любимият ми спомен от
детството, казва актрисата
София Бобчева.

Родена е там и макарсе-
мейството є вече да не живее
в града под тепетата, като
малка тя прекарва всяко лято
там, където са нейните баба и
дядо.

Домът им бил в центъра на
града, а малката София все си
играела на пеещите фонтани -
мястото, което и до днес е
близо до сърцето є.

Когато се връща в Пловдив,
актрисата обикновено гостува
на своите чичо и леля. Обича
дългите разходки в центъра,

за да усеща уханието на липи-
те - също мил спомен от дет-
ството.

Любимите є места са Стари-
ят град, градската градина и
арменският ресторант, прочут
с вкусната храна.

Едва ли ще я срещнете оба-
че в Пловдив през лятото.

“Заради ужасните жеги пред-
почитам да съм в Пловдив
през пролетта и наесен. Избяг-
вам да ползва градския транс-
порт, защото не бил много ре-
довен”, казва София. Но това
няма как да промени чувствата
є към родното място.

“За мен Пловдив остава за-
винаги красив град с дух и
история”, гордее се София
Бобчева.





ЕСТАРТ ПЛОВДИВ

РАДКО ПАУНОВ

Жива е европейската столица 
на културата, макар да са мина-
ли 5 години от провеждането на 
инициативата. В това се убедиха 
стотици, които ознаменуваха с 
мощен концерт годишнината на 
централния площад в Пловдив. 

Много от 

���������, 	
��

��������� ����� ����
��������� 2019-�, 
продължават да се реализират 

и днес. Именно те превърнаха 
Пловдив във фестивален хъб на 
България, категоричен е изпъл-
нителният директор на фон-
дация “Пловдив 2019” Кирил 
Велчев.

И това го доказа последният 

Как Пловдив стана

С мегаконцерт градът отбеляза 
5 години от провеждането на 
мащабната инициатива и 10 години 
от спечелването на титлата

концерт, който започна в 18,30 
часа с DJ Dian Solo на площада.  
Хората се стичаха още половин 
час преди началото. Купонът 
продължи със световното трио  
Kraak&Smaak, което пристигна от 
Нидерландия. Веселбата приклю-
чи с Oscar & the Wolf - един от 
най-популярните изпълнители на 
Европа.

Мотото на събитието бе “10 
години#Заедно, 5 години Евро-
пейска столица на културата”.

Стефан Стоянов, бивш зам.-
кмет по културата, ни връща 10 
години назад, 

���� 2014 �., 	
���

��
���� ���
��� ������

да стане европейска столица на 
културата 5 години по-късно.

“На 5 септември 2014 г. се 

прибрахме в града и се събрахме 
около 20-ина души - хората, ра-
ботили за победата, да се порад-
ваме. Беше 21 ч. Тогава си дадох 
сметка, че целият град празнува. 

Хора се обаждаха, пишеха есе-
меси, бяха по къщи и ресторанти 
да празнуват. И после спонтанно 
излязоха по улиците, прегръщаха 
се”, връща лентата той.

����� �����	, �
�������� 
�������� � „���	��	 2019“. 

�����: ����� ����	

�����	���� � 
����� „������-

�“ (������� 
„�	� ��
�	“) 

������ ������ 
�������, ����� 
�� ����!��	� 
� �
������ 

� ������� 
����	�. 
�����: 

���	��	 2019

 ���	��	��� ��� ����� �����	���� � 
"	����#����� ������� � ���������, ������ � �������� 

����	��� „$�� %���� &���� '��������“ 
��*� �
������ ����. ��� �	����� �+���� � 

������� ������� �� ���� ������� � �������	���.

����	��� � One Dance 
Week � ������ �� ������� 
���������� ����� ����.
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фестивален хъб след 
Европейска столица 
на културата

По думите му самото спечелва-
не на титлата е 

���� ����	�
�� ������ 
на всички и това е причината голя-
ма част от събитията да продължа-
ват да живеят и сега.

HilLs of Rock, One Dance Week, 
Opera Open не спират да събират 
многохилядна публика и днес. 
А продукциите на пловдивския 
театър - “Одисей”, “Коприна” и 
“Едип и пророците”, подпомогна-
ти от фондация “Пловдив 2019”, 
жънат овации по световните 
сцени. Спектакълът “Одисей”, 
създаден през 2019 г., предизвика 
фурор през юни т.г. не къде да е, 
а в Атина - родината на странства-
щия герой.

Според Велчев HilLs of Rock се 
е превърнал в 

���-������� ���������
���	�
�� 

в страната. Тази година и през 
трите вечери събираше по над 20 
хил. души публика, за да се кефят 
на рок групите Korn, Bring me the 
Horizon и Skindred. 

След 2019 г. се появи форматът 
ул. “Станционна” (настоящата 
“Иван Вазов”), която се затваря 
специално за проявата и на голя-
ма сцена се редуват изпълнители, 
а публиката куфее.

“Туристопотокът в Пловдив е 
непрестанен. Когато започнах 
през 2011 г. като зам.-кмет, тогава 
в Пловдив рядко се виждаха 
чуждестранни посетители. Като 
забележехме група по главната 
улица, се снимахме с нея. 10 
години по-късно 

	���	�	� �� ����� 2 � 3
������� ������� 
Леглата тогава бяха 4500, сега 

са 12 000. Малките хотелчета имат 
между 80 и 90 процента заетост. 
Ако го кажеш на някой хотелиер в 

Банско или на морето, ще припад-
не”, допълва Стефан Стоянов.

Според него друго голямо 
постижение от спечелването на 
титлата е превръщането на квар-
тал “Капана” в най-посещаваното 
място. Беше паркинг преди 10 
години, а сега е най-популярната 
туристическа дестинация в стра-
ната. Сезонът в него е 11 месеца, 
само в най-студените дни през 
януари няма хора.

“5 септември 2014 г. обърна 
тенденцията на Пловдив. Оттогава 


���� ��
��	���� �
� 

���	�� �� 
��� �� 4 
Съвсем смело мога да кажа, 

че градът, туристите, жителите 
и бизнесът си търсят културната 
програма”, смята директорът на 
“Пловдив 2019”. По думите му в 
момента е модерно да идваш във 
втория град, за да изгледаш един 
фестивал за два дни.

След годината на титлата об-
щина Пловдив е инвестирала 7 
млн. лева в култура през отворени 
покани. 

“Силно се надявам 

	��� ��	����
��	 �� ��
��
�
� 
и занапред. Много от градовете, 

които са били европейски столици 
на културата, нямат силата да про-
дължат този процес. Докато една 
от големите заслуги на Пловдив 
е, че запази фондацията и даде 
възможност да генерира добаве-
на стойност”, убеден е Стефан 
Стоянов.

��������	�� „
����“ �� 
�	�������� ������, ���	�-
�����  ���������� ����� 
�� „�	����� 2019“, �����	-
���� �� � ����� � �� ���� 
����� � ���. 

������: „�	����� 2019“.

����� 
�� �	��� 

„���� !����“ 
� ��������� 

� ���� � 
��������

 „"������ #�����” �� OPERA OPEN 
$�%� �������� � ���������� 

�� ��������� „&	'�%�” �� ����� 
�� ��	�� #���������. 

������	�� Hills 
of Rock ��� ��(��� 
�$���%� �� 20 000 
��%� ��$	��� �� 
)��$���� $���.
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